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Yttrande över Ändrade ersättningsregler för användning av musik 

 

Music Management Forum är en oberoende och opolitisk svensk ideell förening. Föreningen är 

medlem i European Music Managers Alliance (”EMMA”). Föreningens syfte är att i Sverige skapa en 

förståelse för samt marknadsföra musikmanagers arbete och dess artister genom att bl.a. verka för att 

de ekonomiska och juridiska rättigheterna för såväl musikmanagers som artister bevakas och efterlevs.  

 

MMF har tagit del av regeringens promemoria rörande ändrade ersättningsregler för användning av 

musik. De föreslagna förändringarna härrör från EU-domstolens RAAP-dom C-265/19. MMF ställer sig 

kritisk till att upphäva kravet på reciprocitet för att få ta del av svenska musikersättningar från 

användning i Sverige. Det innebär att utländska rättighetshavare kommer få del av ersättningar från 

Sverige utan att ge motsvarande rätt till svenska rättighetshavare, t.ex. från USA. Promemorian 

nämner att förändringen kommer innebära en minskning om 25-30% av ersättningen till svenska 

rättighetshavare. MMF har fått höra från andra aktörer inom musikbranschen att minskningen kan bli 

ännu större. MMF tror inte att användarna av musik kommer vara villiga att kompensera för den 

minskningen genom att betala mer. Vi är övertygade om att ändringen kommer innebära att allt fler 

användare kommer övergå till friköpt musik.  

 

MMF anser att den svenska lagstiftaren måste invänta Kommissionens fortsatta arbete med en ändring 

på EU-nivå på det sätt som följer av RAAP-domen. Kommissionen har såvitt vi förstått ambitionen att 

hantera det här problemet med inhemsk diskriminering av europeiska rättighetshavare. Vi kan inte se 

att länder som USA kommer ge svenska rättighetshavare motsvarande ersättning. Även om Sverige 

och EU kommer föra sådana diskussioner så förlorar vi all förhandlingskraft om vi successivt övergår 

till system som ger ersättning till dessa länders rättighetshavare.  

 

Det är såvitt vi har förstått bara två EU-länder som hittills har ändrat sina regler och tagit bort 

reciprocitetskravet. I Danmark som är ett av dessa, anger promemorian att man försöker lösa detta 

genom att ta ut högre ersättningar från användarna. Men det finns ju inga som helst garantier för att 

det kommer ske, d.v.s. om det ens går.  

 

Sammanfattningsvis ställer sig MMF mycket kritiskt till promemorians förslag. 

 

 

Med vänliga hälsningar, 

 

 

Per Kviman, ordförande MMF 

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se

